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Armoedebeleid  -  Automatische toekenning studietoelage

Een belangrijk instrument tegen de armoede in het Vlaams beleid is de automatische 
toekenning van voordelen. 

Eén van de eerste toelagen die automatisch zou worden toegekend, was de school- of 
studietoelage. Die automatische toekenning had al eind vorige regeerperiode 
gerealiseerd moeten zijn. Nu zien we dat de realisatie ervan weer wordt uitgesteld. 
Minister Crevits zal de iedereen aanschrijven die de voorbije twee jaar een toelage kreeg 
met de vraag of men de toelage wil. Dat is natuurlijk geen oplossing voor mensen die 
voor de eerste keer een aanvraag moeten doen voor een studietoelage. 

Knelpunt is dat velen niet weten dat ze recht hebben op een schooltoelage en dat de 
armsten ook heel wat moeilijkheden ondervinden bij het vervullen van de administratieve 
verplichtingen van de aanvraag.

1. Wat zijn de concrete obstakels voor de automatische toekenning van de 
schooltoelage? Zijn die obstakels ook aanwezig voor de automatische toekenning van 
mogelijke andere voordelen en toelagen? 

2. Hoe zal de minister vanuit haar bevoegdheid erover waken dat ook mensen die voor 
het eerst een beroep willen doen op de schooltoelage voldoende geïnformeerd worden 
over de mogelijkheid van de schooltoelage en begeleid zullen worden bij het indienen 
van de vraag? 
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1. Het is inderdaad onmogelijk om de automatische toekenning van de schooltoelage op 
korte termijn te realiseren. Omdat studiefinanciering een financiële tegemoetkoming 
is die er voor wil zorgen dat minvermogende gezinnen kunnen deelnemen aan het 
onderwijs, gebeurt de bepaling van de financiële draagkracht van het gezin op een 
fijnmazige manier. Dat gaat echter gepaard met complexe regelgeving, die er voor 
zorgt dat een automatisering niet vanzelfsprekend is. 

Er zijn inmiddels wel al stappen gezet. Dit heeft geleid tot de realisatie van een semi-
automatische toekenning, nl. de zogenaamde proactieve screening. Voor de details 
van concrete obstakels en genomen en te ondernemen stappen verwijs ik naar de 
bevoegde minister van onderwijs. 

2. In mijn beleidsnota armoedebestrijding is een luik gewijd aan het tegengaan van 
onderbescherming. Ook in het in opmaak zijnde Vlaams Actieplan Armoedebestrijding 
krijgt de strijd tegen onderbescherming, onder meer via meer proactieve 
dienstverlening, expliciete aandacht. Het betreft een geheel aan maatregelen die wij 
als voltallige Vlaamse Regering moeten nemen. Deze maatregelen zijn niet specifiek 
gericht op de toekenning van schooltoelagen, maar hebben tot doel om kwetsbare 
mensen te helpen al hun rechten te effectueren.


